
                  
 
 

 
‘s-Hertogenbosch, 13 januari 2015 

 
Aanvullende schriftelijke vragen van GroenLinks Brabant en Partij voor de Dieren aan het 
college van Gedeputeerde Staten betreffende de Van Gogh-zandpaden in Rijsbergen 
(gemeente Zundert). 
 
 
Betreft: Herstel historische Van Gogh-paden Rijsbergen 

Geachte leden van Gedeputeerde Staten, 

 

Op 11 januari besloot de rechtbank Zeeland-West-Brabant dat de gemeente Zundert verder 
kan gaan met het aanpassen van de Rijsbergse zandpaden die stammen uit de tijd van 
Vincent van Gogh en behoren tot het culturele erfgoed rond de schilder. De aanpassing 
betreft verharding met granulaat, een mengsel van baksteengruis en beton. 

Dit brengt onze fracties tot de volgende vragen, in vervolg op de vragen van GroenLinks d.d. 
14 december 2015: 

1. Ziet u de met bulldozer aangewalste granulaatlaag op de zandpaden als een (mogelijke) 
aantasting van de cultuurhistorische, ecologische en/of landschappelijke waarde van het 
gebied? Graag een toelichting op uw antwoord.  

2. Bent u van plan, als de gemeente het daadwerkelijk nalaat, om als provincie de paden te 
herstellen in het belang van de belangwekkende cultuurhistorie, de ecologie en/of het 
landschap in het gebied? Graag een toelichting op uw antwoord. 

3. Waarom worden deze zandpaden (semi)verhard?  

4. Krijgen de paden een andere functie en zo ja, welke? 

5. Welke bescherming heeft het gebied en de genoemde paden? Hoe en door wie wordt de 
bescherming geborgd? 

6. Wie heeft opdracht gegeven voor het verharden? 

7. Bent u met ons van mening dat het verharden van deze paden kan leiden tot 
sluipverkeer in het gebied? Zo nee, waarom niet? Zo ja, hoe waarborgt u de veiligheid 
van wandelaars in het gebied? 

8. Zijn de genoemde paden terug te vinden op de Cultuurhistorische Waardenkaart? Zo ja, 
is de opdrachtgever bevoegd om eenzijdig de paden te verharden? Zo ja, waarom?  



                  
9. Welke kosten zijn gemoeid met het verharden van de paden en wie heeft dat bekostigd? 

10. Wat zouden de kosten zijn van het in de oude staat herstellen van de paden (voor de 
verharding) en wie zou dat bekostigen? 

11. Bent u het met ons eens dat er sprake is van een economisch delict wanneer zonder 
vergunning zandpaden met beschermde status worden verhard? Zo nee, waarom niet? 

12. Indien dat voor bovenstaande zandpaden het geval is, welke consequenties verbindt u 
daaraan? 

Zundert is niet de enige gemeente waar zandpaden en zandwegen (dreigen te) verdwijnen; 
ook elders in Brabant dreigt dit cultureel erfgoed onder de bulldozer te verdwijnen. 

13. Bent u van mening dat de provincie een belangrijk rol heeft in het beschermen van het 
cultureel erfgoed? En bent u van mening dat de provinciale waardenkaart een goed 
hulpinstrument kan zijn, bijvoorbeeld om de landschappelijke en 
cultuurhistorische waarden tijdig te signaleren? Zo ja, welke bestuurlijke maatregelen 
neemt u indien dergelijke paden en wegen (dreigen te worden) verhard? 
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